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z obrad XXVIII Sesji Rady Gminy Sejny 
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Protokół Nr XXVIII/2022 

z Obrad Sesji Rady Gminy Sejny 

w dniu 30 czerwca 2022 roku 

 

Sesja rozpoczęła się o godz. 900 

Sesja zakończyła się o godz. 12 46 

Obrady toczyły się w sali Ośrodka Kultury w Sejnach przy ul. 1 Maja 17. 

W obradach udział wzięło: 

- 14 radnych zgodnie z listą obecności. /lista obecności w zał./ 

- 33 sołtysów zgodnie z listą obecności. /lista obecności w zał./ 

 

 

W posiedzeniu udział wzięli zaproszeni goście  

1. Starosta Powiatu Sejneńskiego - Plesiewicz Maciej Tomasz, 

2. Wicestarosta Powiatu Sejneńskiego - Baudzis Antoni, 

3. Radny Rady Powiatu Sejneńskiego - Kwaterski Stanisław, 

4. Kierownik Agencji Restrukturyzacji i Modernizacji Rolnictwa w Sejnach - Łabutis Bożena, 

5. Dyrektor Szkoły Podstawowej w Krasnowie - Nowikowska Barbara, 

6. Dyrektor Biblioteki Publicznej Gminy Sejny - Maksimowicz Ewa, 

7. Członek Zarządu Powiatu Sejneńskiego - Fidrych Lucyna, 

8. Mieszkaniec wsi Zaruby – Miszkiel Józef. 

 

W posiedzeniu udział wzięli pracownicy Urzędu Gminy Sejny: 

1. Łostowski Dariusz Adam - Wójt Gminy,  

2. Zdancewicz Ewelina - z-ca Wójta Gminy, 

3. Wiśniewski Grzegorz - Sekretarz Gminy, 

4. Pawlukiewicz Józef – Kierownik Obsługi Komunalnej Gminy Sejny, 

5. Pietuszewska Izabela - referent ds. gospodarki mieniem komunalnym,  

6. Palewicz Aneta - referent ds. rozliczeń gospodarki odpadami. 

 

Proponowany porządek obrad 

1. Otwarcie obrad. 

2. Złożenie ślubowania przez Radnego. 

3. Przyjęcie porządku obrad. 

4. Przyjęcie protokołu z poprzedniej Sesji Rady Gminy Sejny.  

5. Wystąpienie zaproszonych gości. 

6. Sprawozdanie Wójta Gminy z wykonania uchwał i z działalności międzysesyjnej. 

7. Informacja z funkcjonowania samorządowej instytucji kultury. 

8. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany załącznika do Uchwały XXVI/205/2022 w sprawie 

przyjęcia programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz zapobiegania bezdomności 

zwierząt na terenie gminy Sejny w 2022 roku. 

9. Podjęcie uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia Miejscowego planu 

zagospodarowania przestrzennego części obrębu geodezyjnego Radziuszki w gminie Sejny. 

10. Podjęcie uchwały w sprawie wyboru metody ustalania opłaty za gospodarowanie odpadami 

komunalnymi oraz ustalenia wysokości opłaty. 

11. Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia średniej ceny jednostki paliwa w Gminie Sejny na rok 

szkolny  2022/2023. 

12. Podjęcie uchwały w sprawie odmowy wyrażenia zgody na wypowiedzenie zmieniające 

warunki pracy i płacy z Radnym Gminy Sejny. 

13. Podjęcie uchwały w sprawie zmian budżetu Gminy Sejny na 2022 rok. 

14. Podjęcie uchwały w sprawie zmian Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Sejny na lata 

2022-2028. 

15. Przedstawienie raportu o stanie Gminy Sejny za poprzedni rok: 

a. Debata nad raportem o stanie Gminy Sejny: 

➢ głosy radnych, 

➢ głosy mieszkańców. 
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16. Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia wotum zaufania dla Wójta Gminy Sejny. 

17. Podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego Gminy Sejny za 2021 

rok: 

a. przedstawienie sprawozdania z wykonania budżetu i informacji o stanie mienia 

komunalnego Gminy Sejny za 2021 rok, 

b. przedstawienie opinii RIO o sprawozdaniu z wykonania budżetu Gminy Sejny za 2021 

rok, 

18. Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia Wójtowi Gminy Sejny absolutorium z tytułu 

wykonania budżetu za 2021 rok: 

a. przedstawienie wniosku komisji rewizyjnej w sprawie absolutorium dla Wójta Gminy 

Sejny za 2021 r. 

b. przedstawienie opinii RIO w sprawie wniosku komisji rewizyjnej w sprawie 

absolutorium dla Wójta Gminy Sejny za 2021 rok. 

19. Podjęcie uchwały w sprawie zaopiniowania wniosku Nadleśnictwa Pomorze o uznanie lasów 

za ochronne 

20. Wolne wnioski i informacje.  

21. Zamknięcie obrad. 

 

Do pkt. 1 

Otwarcie obrad 

Sesję otworzyła i przewodniczyła jej Przewodnicząca Rady Gminy Sejny - Pani Anna Pietruszkiewicz 

wypowiadając klauzulę „Otwieram XXVIII Sesję Rady Gminy Sejny”. Na podstawie listy obecności 

stwierdziła prawomocność obrad.  

Poinformowała Państwa Radnych i sołtysów, że zainteresowani mieszkańcy mogą śledzić przebieg obrad 

za pośrednictwem transmisji video, które prowadzone są online na stronie. 

https://esesja.tv/transmisje_z_obrad/1580/rada-gminy-sejny.htm  

Sesję protokołowała Bruś Elżbieta. 

 

Do pkt. 2 

Złożenie ślubowania przez Radnego 

Przewodnicząca Rady Pani Anna Pietruszkiewicz udzieliła głosu Przewodniczącej Gminnej Komisji 

Wyborczej – Pani Palewicz Anecie, która pogratulowała nowo wybranemu radnemu i wręczyła mu 

„zaświadczenie o wyborze”. 

Następnie Pani Przewodnicząca poinformowała, że w tej chwili nastąpi ceremonia złożenia ślubowania 

przez nowo wybranego radnego. Pouczyła, że w tej chwili odczyta rotę ślubowania, a następnie Pan Radny 

wypowie według swojego wyboru słowo "ślubuję" i może dodać zwrot "ślubuję, tak mi dopomóż Bóg". 

Przewodnicząca Rady odczytała rotę ślubowania: 

"Wierny Konstytucji i prawu Rzeczypospolitej Polskiej, ślubuję uroczyście obowiązki radnego sprawować 

godnie, rzetelnie i uczciwie, mając na względzie dobro mojej gminy i jej mieszkańców". 

Pan radny odpowiedział "ślubuję". 

Przewodnicząca Rady podziękowała. Złożyła gratulacje i stwierdziła, że radny złożył ślubowanie i objął 

mandat radnego Rady Gminy Sejny. 

Głos zabrał Pan Dariusz Adam Łostowski - Wójt Gminy, złożył gratulacje dla Radnego Rady Gminy Sejny 

Panu Bartnik Witoldowi. 

 

Do pkt. 2 

Przyjęcie porządku obrad 

Przewodnicząca Rady Pani Anna Pietruszkiewicz odczytała porządek obrad, który Państwo Radni przyjęli 

jednogłośnie. 

 

Do pkt. 3 

Przyjęcie protokołu z poprzedniej Sesji Rady Gminy Sejny 

Przewodnicząca Rady - Pani Anna Pietruszkiewicz przypomniała, że protokół z obrad XXVII Sesji Rady 

Gminy Sejny z dnia 23 maja 2022 roku był wyłożony do wglądu przed obradami sesji. Poprosiła Państwa 

Radnych o uwagi do protokołu. Państwo Radni do protokołu uwag nie zgłosili. Protokół został przyjęty 

jednogłośnie. 

 

 

 

https://esesja.tv/transmisje_z_obrad/1580/rada-gminy-sejny.htm


 4 

Do pkt. 5 

Wystąpienie zaproszonych gości 

Głos zabrał Pan Miszkiel Józef - mieszkaniec wsi Zaruby spytał, dlaczego Urząd Gminy Sejny nie 

przystąpił do Funduszu Ochrony Środowiska i w tym miejscu nakreślił swoją sprawę. Powiedział, że 

postanowił zainstalować pompę ciepła, jednak po rozmowie telefonicznej z Urzędem Wojewódzkim 

dowiedział się, że Urząd Gminy Sejny nie podpisał porozumienia, które umożliwiłoby uzyskanie dotacji. 

Spytał się - dlaczego mieszkańcy Gminy Sejny teraz nie mogą z tej dotacji skorzystać?. 

W dalszej części swego wystąpienia nawiązał do sprzedaży przez Gminę Sejny działki we wsi Posejanka 

dla syna Pana Radnego.   

Głos zabrał Pan Dariusz Adam Łostowski - Wójt Gminy, powiedział, że faktycznie gmina nie przystąpiła 

do programu „Czyste Powietrze”, ale w miarę swoich możliwości stara się wspierać mieszkańców Gminy 

Sejny. Brak porozumienia nie wyklucza mieszkańców z korzystania z środków.  

Przewodnicząca Rady - Pani Anna Pietruszkiewicz spytała, czy ościenne gminy przystąpiły do programu 

czyste powietrze?. 

Pan Miszkiel Józef - mieszkaniec wsi Zaruby stwierdził, że bez nie wszystkie gminy przystąpiły do 

programu, jednak została zaproponowana mu pomoc z gminy sąsiedniej. Zadał pytanie – „czy może się 

przepiszę do tej gminy?” 

Głos zabrał Pan Dariusz Adam Łostowski - Wójt Gminy, wyjaśnił, dlaczego w gminie nie została 

zatrudniona taka osoba. 

Głos zabrała Pani Łabutis Bożena - Kierownik Agencji Restrukturyzacji i Modernizacji Rolnictwa w 

Sejnach, która wszystkim zebranym przedstawiła sprawozdanie z działalności ARiMR. Poinformowała o 

pikniku, który odbył się 18 czerwca 2022 roku. 

W dalszej części swego wystąpienia powiedziała, że zakończyło się przyjmowanie wniosków 

obszarowych, które były przyjmowane, jak co roku. Przyjmowane były też wnioski nawozowe. 

Pani kierownik podziękowała za współprace Podlaskiej Izbie Rolniczej oraz Doradztwu Rolniczemu. W 

dalszej części swego wystąpienia Pani Łabutis Bożena poinformowała, jakie wnioski i w jakiej ilości 

zostały przyjęte przez ARiMR. Na zakończenie swego wystąpienia poinformowała zebranych, jakie 

wnioski mogą rolnicy jeszcze składać i do kiedy. 

Głos zabrała Dyrektor Szkoły Podstawowej w Krasnowie - Nowikowska Barbara – złożyła podziękowanie 

Panu Wójtowi i Państwu Radnym za pomoc w realizacji wszystkich projektów, które są w tej chwili 

realizowane przez szkołę i dzięki którym szkoła jest bardzo dobrze wyposażona. 

Przewodnicząca Rady - Pani Anna Pietruszkiewicz spytała o godziny działania przedszkola, czy jest 

możliwość wydłużenia przebywania dzieci w przedszkolu. 

Głos zabrała Dyrektor Szkoły Podstawowej w Krasnowie - Nowikowska Barbara – poinformowała jak 

wygląda praca i działalność przedszkola przy Szkole Podstawowej w Krasnowie. 

Przewodnicząca Rady - Pani Anna Pietruszkiewicz zwróciła się z zapytaniem do Pana Wójta – jak on widzi 

działalność przedszkoli przy naszych szkołach? 

Pan Dariusz Adam Łostowski - Wójt Gminy, powiedział, że jeżeli będzie taka potrzeba to na pewno taka 

próba zostanie podjęta wydłużenia godzin pracy przedszkola. Jeżeli chodzi o Poćkuny są trudności 

lokalowe, ale jak szkoła zostanie rozbudowana to ten problem zostanie rozwiązany. 

 

Do pkt. 6 

Sprawozdanie Wójta z wykonania uchwał i działalności międzysesyjnej 

Głos zabrał Wójt Gminy – Pan Dariusz Adam Łostowski złożył sprawozdanie Radzie Gminy Sejny ze 

swojej działalności w okresie międzysesyjnym oraz złożył informację z wykonania uchwał z XXVII Obrad 

Sesji Rady Gminy Sejny z dnia z dnia 23 maja 2022 roku (informacja stanowi załącznik niniejszego do 

protokołu). 

 

Do pkt. 7 

Informacja z funkcjonowania samorządowej instytucji kultury 

Głos zabrała Dyrektor Biblioteki Publicznej Gminy Sejny - Pani Maksimowicz Ewa i złożyła informację z 

funkcjonowania samorządowej instytucji kultury. Poinformowała zebranych, że Biblioteka Publiczna 

Gminy Sejny w Berżnikach jest samodzielną, samorządową instytucją kultury. W swojej strukturze ma 

jedną Filię Biblioteczną w Krasnowie.  

W obu bibliotekach jest zatrudniona jedna bibliotekarka na ½ etatu. Obie biblioteki są czynne cały tydzień, 

jedynie w miesiącach wakacyjnych przez 3 dni w tygodniu. 

W bibliotece jest obecnie zapisanych i aktywnie wypożyczających 124 czytelników. Są to osoby w rożnym 

wieku – w Berżnikach jest przewaga dorosłych i pracujących, w Krasnowie – przeważają dzieci i młodzież. 
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Od początku roku kalendarzowego biblioteka zarejestrowała 375 odwiedzin w wypożyczalni. Czytelnicy 

wypożyczyli 1022 książki, w tym: 

- literatury dla dorosłych – 603, 

- literatury dla dzieci – 343, 

- literatury popularno-naukowej – 67. 

Bibliotekarki systematycznie porządkują księgozbiór: 

- dokonały selekcji książek niepoczytnych i zniszczonych – 483 ubytki 

- uzupełniły księgozbiór nowościami – 144 pozycje. 

Obecnie stan księgozbioru to 15 095 woluminów. 

W 2021 roku biblioteka uczestniczyła w projekcie „Sieć na kulturę w podregionie suwalskim”. W ten 

sposób pozyskałyśmy 6 tabletów Lenovo i 2 laptopy Acer. 

Od października biblioteka weźmie udział w projekcie „Mała książka – wielki człowiek” zorganizowanym 

przez Instytut Książki. 

(informacja stanowi załącznik niniejszego do protokołu). 

 

do pkt. 8 

Podjęcie uchwały w sprawie zmiany załącznika do Uchwały XXVI/205/2022 w sprawie przyjęcia 

programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie 

gminy Sejny w 2022 roku 

Zdancewicz Ewelina - z-ca Wójta Gminy poinformowała, że brak wskazania finansowania wszystkich 

zadań wynikających z art. 11a ustawy o ochronie zwierząt oraz nowe orzecznictwo sądowe spowodowało 

wprowadzenie zmiany. 

 

Głos zabrała Przewodnicząca Rady Gminy Pani Anna Pietruszkiewicz- odczytała treść projektu uchwały. 

Przewodnicząca Rady Gminy poprosiła radnych o uwagi lub wnioski do projektu uchwały. Przypomniała, 

że projekt uchwały na wspólnym posiedzeniu wszystkich komisji został zaopiniowany pozytywnie. Do 

projektu uchwały Państwo Radni uwag nie zgłosili. 

 

Rada Gminy „jednogłośnie” 

podjęła uchwałę Nr XXVIII/214/2022 

w sprawie zmiany załącznika do Uchwały XXVI/205/2022 w sprawie przyjęcia programu opieki nad 

zwierzętami bezdomnymi oraz zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie gminy Sejny w 2022 

roku 

do pkt. 9 

Podjęcie uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia Miejscowego planu zagospodarowania 

przestrzennego części obrębu geodezyjnego Radziuszki w gminie Sejny 

Głos zabrała Zdancewicz Ewelina - z-ca Wójta Gminy, podpierając się opinią wydaną przez Panią 

urbanistkę Jabłońską Katarzynę stwierdziła, że w związku z planowaną budową obwodnicy prowadzoną po 

zachodniej stronie miasta i jej przebiegiem, który jest na granicy z Gminą Sejny, obwodnica ma być 

zlokalizowana w bezpośrednim sąsiedztwie z działką 236. w związku z powyższym Pani urbanistka 

sugeruje, że nie jest zasadne łączenie planu, jeżeli połączyć oba plany to procedura planistyczna mogłaby 

się wydłużyć. 

Starosta Powiatu Sejneńskiego - Plesiewicz Maciej Tomasz powiedział, że nie ma zasadności kwestii 

związanej z obwodnicą Sejn, dlaczego sprawa ta jest łączona? W 2019 roku w październiku złożony został 

wniosek jednak starostwo nie otrzymało do tej pory odpowiedzi. Zwrócił się z prośbą o ponowne 

pochylenie się nad planem zagospodarowania przestrzennego we miejscowości Marynowo. 

Głos zabrała Radna - Raś Joanna spytała czy moglibyśmy dzisiaj przyjąć zmianę planu zagospodarowania 

przestrzennego wsi Radziuszki, by nie blokować prac związanych ze zmianą planu zagospodarowania 

przestrzennego. Natomiast Pani urbanistce należy przedstawić dzisiejsze stanowisko i potrzebę zmiany 

planu zagospodarowania przestrzennego we wsi Marynowo. Czy mamy możliwość zmiany tej uchwały? 

Przewodnicząca Rady Gminy Pani Anna Pietruszkiewicz- spytała Pana Sekretarza czy jest taka możliwość 

zmiany uchwały? 

Wiśniewski Grzegorz - Sekretarz Gminy, odpowiedział, że istnieje taka możliwość po prostu podjęcie 

zmian odrębną uchwałą. 

Głos zabrał Wójt Gminy – Pan Dariusz Adam Łostowski spytał, „co starostwo planuje z tą działką zrobić?” 
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Przewodnicząca Rady Gminy Pani Anna Pietruszkiewicz- zwróciła się do Pana Starosty, aby Radzie 

przedstawił cel, na który chce przekształcić tą działkę, gdyż Rada nie widziała tego wniosku i nic nie wie o 

planach Starostwa Powiatowego. 

Starosta Powiatu Sejneńskiego - Plesiewicz Maciej Tomasz przypomniał, że wniosek został złożony w 

2019 roku. Wniosek powiatu dotyczy zmian gruntu rolnego 1.7 hektara w miejscowości Marynowo, który 

należy przekształcić by umożliwić powstanie strefy ekonomicznej. Grunt miałoby służyć na cele usługowe, 

przemysł nieuciążliwy i budownictwo wielorodzinne. 

Głos zabrała Fidrych Lucyna Członek Zarządu Powiatu Sejneńskiego przypomniała o inwestycjach 

drogowych prowadzonych przez powiat na terenie Gminy Sejny. Zaapelowała o dalszą współpracę. 

Głos zabrała Zdancewicz Ewelina - z-ca Wójta Gminy, poinformowała, że Pani urbanistka wydając opinię 

nie rozważała czy jest zasadność zmiany planu zagospodarowania przestrzennego we wsi Marynowo, ale 

czy zasadne jest łączenie planów. Jeżeli teraz zatwierdzicie Państwo zmianę planu wsi Radziuszki - to 

zmiana planu wsi Marynowo będzie wykonana oddzielnym planem i oddzielną procedurą. 

 

Przewodnicząca Rady Gminy Pani Anna Pietruszkiewicz ogłosiła 5 minutową przerwę.  

 

Po przerwie Głos zabrała Radna Raś Joanna poinformowała, że po konsultacjach Radni zdecydowali, że 

dzisiaj rada nie będzie blokować uchwały dotyczącej zmiany planu zagospodarowania przestrzennego wsi 

Radziuszki gdyż mieszkańcy czekają na te zmiany. 

Poprosiła aby na następne posiedzenie komisji Radni otrzymali wykaz wszystkich wniosków złożonych o 

zmianę w planie zagospodarowania przestrzennego wraz z datą złożenia wniosku, wnioskodawcą i celem, 

jaki jest zawarty w tym wniosku, po to by się pokłonić i żeby jak największy obszar objąć ewentualną 

zmianą planu zagospodarowania przestrzennego.   

Głos zabrała Przewodnicząca Rady Gminy - Pani Anna Pietruszkiewicz- odczytała treść projektu uchwały. 

Przewodnicząca Rady Gminy poprosiła radnych o uwagi lub wnioski do projektu uchwały. Przypomniała, 

że projekt uchwały na wspólnym posiedzeniu wszystkich komisji został zaopiniowany pozytywnie. Do 

projektu uchwały Państwo Radni uwag nie zgłosili. 

 

Rada Gminy „jednogłośnie” 

podjęła uchwałę Nr XXVIII/215/2022 

w sprawie przystąpienia do sporządzenia Miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego 

części obrębu geodezyjnego Radziuszki w gminie Sejny 

 

do pkt. 10 

Podjęcie uchwały w sprawie wyboru metody ustalania opłaty za gospodarowanie odpadami 

komunalnymi oraz ustalenia wysokości opłaty 

 

Głos zabrała Pani Palewicz Aneta - referent ds. rozliczeń gospodarki odpadami poinformowała zebranych, 

że niniejsza uchwała zostaje podjęta bez zmiany stawek, ma na celu dostosowanie prawa miejscowego do 

obowiązujących przepisów ustawy o utrzymaniu czystości i porządku w gminach. 

 

Głos zabrała Przewodnicząca Rady Gminy - Pani Anna Pietruszkiewicz- odczytała treść projektu uchwały. 

Przewodnicząca Rady Gminy poprosiła radnych o uwagi lub wnioski do projektu uchwały. Przypomniała, 

że projekt uchwały na wspólnym posiedzeniu wszystkich komisji został zaopiniowany pozytywnie. Do 

projektu uchwały Państwo Radni uwag nie zgłosili. 

 

Rada Gminy „jednogłośnie” 

podjęła uchwałę Nr XXVIII/216/2022 

w sprawie wyboru metody ustalania opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi oraz 

ustalenia wysokości opłaty 

 

 

do pkt. 11 

Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia średniej ceny jednostki paliwa w Gminie Sejny na rok szkolny  

2022/2023 

Głos zabrał Wójt Gminy – Pan Dariusz Adam Łostowski przedstawił projekt uchwały i powiedział, że 

średnią cenę paliwa w gminie określa na każdy rok szkolny Rada Gminy, uwzględniając ceny jednostki 

paliwa we wszystkich stacjach paliw w gminie. 

Głos zabrała Przewodnicząca Rady Gminy Pani Anna Pietruszkiewicz- odczytała treść projektu uchwały. 
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Przewodnicząca Rady Gminy poprosiła radnych o uwagi lub wnioski do projektu uchwały. Przypomniała, 

że projekt uchwały na wspólnym posiedzeniu wszystkich komisji został zaopiniowany pozytywnie. Do 

projektu uchwały Państwo Radni uwag nie zgłosili. 

 

Rada Gminy „jednogłośnie” 

podjęła uchwałę Nr XXVIII/217/2022 

w sprawie ustalenia średniej ceny jednostki paliwa w Gminie Sejny na rok szkolny  2022/2023 

 

do pkt. 12 

Podjęcie uchwały w sprawie odmowy wyrażenia zgody na wypowiedzenie zmieniające warunki pracy 

i płacy z Radnym Gminy Sejny 

Głos zabrała Przewodnicząca Rady Gminy Pani Anna Pietruszkiewicz- odczytała treść projektu uchwały. 

Przewodnicząca Rady Gminy poprosiła radnych o uwagi lub wnioski do projektu uchwały. Przypomniała, 

że projekt uchwały na wspólnym posiedzeniu wszystkich komisji został zaopiniowany pozytywnie. Do 

projektu uchwały Państwo Radni uwag nie zgłosili. 

 

Zgodnie z art. 25a ustawy o samorządzie gminnym, wyłączenie radnego z udziału w głosowaniu] Radny 

Zubowicz Grzegorz nie brał udziału w głosowaniu, gdyż sprawa dotyczy jego interesu prawnego. 

W głosowaniu brało udział 11 radnych 

 

Rada Gminy przy  

7 głosach „za” 

1 głosie „przeciw” 

3 głosach „wstrzymujących się” 

podjęła uchwałę Nr XXVIII/218/2022 

w sprawie w sprawie odmowy wyrażenia zgody na wypowiedzenie zmieniające warunki pracy i płacy 

z Radnym Gminy Sejny 

 

do pkt. 13 

Podjęcie uchwały w sprawie zmian budżetu Gminy Sejny na 2022 rok 

Pani Anna Pietruszkiewicz - Przewodnicząca Rady Gminy, udzieliła głosu Wójtowi Gminy – Panu 

Dariuszowi Adamowi Łostowskiemu, który dokładnie poinformował, jakie zmiany w budżecie zostaną 

wprowadzone po podjęciu uchwały.  

Głos zabrała Radna Budowicz Grażyna, która przedstawiła argumenty przemawiające za potrzebą 

wyremontowania Domu Kultury w Berżnikach. 

Głos zabrał Wójt Gminy – Pan Dariusz Adam Łostowski poparł wypowiedź Radnej Budowicz Grażyny i 

przedstawił swoje argumenty, które przemawiają za tym, aby jak najszybciej powstał dom kultury w 

Berżnikach.  

Głos zabrała Przewodnicząca Rady Gminy - Pani Anna Pietruszkiewicz- podkreśliła, że niepokój budzi 

niedokończony wodociąg we wsi Radziucie. Nikt z radnych nie jest przeciwko powstaniu Domu Kultury w 

Berżnikach. 

Głos zabrał Pan Krzysztof Stronczyńki stwierdził, że inwestycja we wsi Radziucie nie jest zakończona, 

gdyż nie został osiągnięty cel a celem było podłączenie do wodociągu gminnego całej wsi. Podkreślił, że 

wodociąg został położony w miejscu gdzie ludzie nie mieszkają, natomiast cała wieś gdzie jest największe 

skupisko mieszkańców nie zostało podłączone.  

Przewodnicząca Rady Gminy - Pani Anna Pietruszkiewicz- przypomniała, że została powołana komisja do 

odbioru wodociągu, do której mają być zaproszeni radni i sołtys oraz Pan Kierownik Obsługi Komunalnej 

Gminy Sejny.  

Kierownik Obsługi Komunalnej Gminy Sejny Pan Pawlukiewicz Józef zaprzeczył, aby został powołany do 

prac jakiejś komisji i nie zgadza się brać udziału w pracach tej komisji.  

Głos zabrała Zdancewicz Ewelina - z-ca Wójta Gminy - odniosła się do terminu 5 lipca i powiedziała, że w 

umowie z wykonawcą jest zapis, że jeżeli wykonawca jest gotowy do odbioru - zgłasza taką gotowość do 

przekazania wykonanej pracy. Jeżeli jest komplet dokumentów zgodnie z umową, to wtedy musimy zrobić 

pierwsze podejście do odbioru. 5 lipca jest to ostatni dzień, w którym musimy sprawdzić czy wszystko jest 

zgodne z projektem i założeniami technicznymi. 

Głos zabrał Pan Krzysztof Stronczyńki spytał czy do 24 października 2022 cała wieś Radziucie zostanie 

podłączona do wodociągu. 

Przewodnicząca Rady Gminy - Pani Anna Pietruszkiewicz- odpowiedziała, że nie, ponieważ projekt został 

zakończony. 
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Głos zabrał Radny Powiatu Sejneńskiego - Kwaterski Stanisław nawiązał do inwestycji wodociągowej we 

wsi Radziucie powiedział, że należy tą inwestycję zakończyć i podłączyć do wodociągu wszystkich 

mieszkańców. Zwrócił uwagę na zły stan drogi i poprosił, aby drogi zostały doprowadzone do stanu przed 

położeniem wodociągu we wsi. 

 Głos zabrała Radna Raś Joanna podkreśliła, że Radni Rady Gminy nie są przeciwni powstaniu Domu 

Kultury w Berżnikach jednak niepokój budzi niedokończony wodociąg we wsi Radziucie. 

Pani Radna zwróciła się do Pana Wójta i spytała, dlaczego Państwo Radni do tej chwili nie otrzymali 

kosztorysu wstępnego przygotowanego przez Pana Projektanta.  

Pani Przewodnicząca potwierdziła, że do tej pory nie otrzymała żadnego kosztorysu. 

Wójt Gminy – Pan Dariusz Adam Łostowski stwierdził, że 7 rodzin możne podłączyć się do już 

powstałego wodociągu gminnego we wsi Radziucie.  

Przewodnicząca Rady Gminy Pani Anna Pietruszkiewicz sprostowała wypowiedź Pana Wójta i 

powiedziała, że we wsi Radziucie chęć podłączenia się do wodociągu wyraziło 23 domostwa (zgodnie z 

załączoną listą na wspólnym posiedzeniu w dniu 2 czerwca 2022 roku) a nie 7 jak powiedział Pan Wójt. 

Przewodnicząca Rady Gminy Pani Anna Pietruszkiewicz zwróciła się z zapytaniem do Pana Kierownika 

Obsługi Komunalnej Gminy Sejny czy zapoznał się z dokumentacją dotyczącą wstępnego kosztorysu 

zwodociągowania wsi Radziucie. 

Kierownik Obsługi Komunalnej Gminy Sejny Pan Pawlukiewicz Józef zaprzeczył i powiedział, że nie 

widział tych dokumentów. 

Głos zabrał Pan Krzysztof Stronczyńki stwierdził, że za wszystko odpowiada w gminie Wójt. 

 

Głos zabrała Przewodnicząca Rady Gminy Pani Anna Pietruszkiewicz- odczytała treść projektu uchwały. 

Przewodnicząca Rady Gminy poprosiła radnych o uwagi lub wnioski do projektu uchwały. Przypomniała, 

że projekt uchwały na wspólnym posiedzeniu wszystkich komisji został zaopiniowany pozytywnie. Do 

projektu uchwały Państwo Radni uwag nie zgłosili. 

 

Rada Gminy przy  

8 głosach „za” 

4 głosach „wstrzymujących się” 

podjęła uchwałę Nr XXVIII/219/2022 

Podjęcie uchwały w sprawie zmian budżetu Gminy Sejny na 2022 rok 

 

 

do pkt. 14 

Podjęcie uchwały w sprawie zmian Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Sejny na lata 2022-

2028 

Pani Anna Pietruszkiewicz - Przewodnicząca Rady Gminy, przypomniała, że zmiany w Wieloletniej 

Prognozie Finansowej Gminy Sejny na lata 2022-2028 polegają na doprowadzeniu planowanych kwot 

dochodów i wydatków do zgodności z uchwałą budżetową. 

 

Głos zabrała Przewodnicząca Rady Gminy Pani Anna Pietruszkiewicz- odczytała treść projektu uchwały. 

Przewodnicząca Rady Gminy poprosiła radnych o uwagi lub wnioski do projektu uchwały. Przypomniała, 

że projekt uchwały na wspólnym posiedzeniu wszystkich komisji został zaopiniowany pozytywnie. Do 

projektu uchwały Państwo Radni uwag nie zgłosili. 

 

Rada Gminy przy  

9 głosach „za” 

3 głosach „wstrzymujących się” 

podjęła uchwałę Nr XXVIII/220/2022 

w sprawie zmian Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Sejny na lata 2022-2028 

 

 

do pkt. 15 

Przedstawienie raportu o stanie Gminy Sejny za poprzedni rok: 

Wójt Gminy – Pan Dariusz Adam Łostowski - zabrał głos i przedstawił Państwu Radnym raport o stanie 

Gminy Sejny za poprzedni rok. Przypomniał też, że Państwo Radni raport otrzymali w formie pisemnej w 

dniu 17 maja 2022 roku. Raport ten został umieszczony w BIP oraz na stronie internetowej Urzędu Gminy. 

W dalszej części swego wystąpienia Pan Łostowski Dariusz Adam - Wójt Gminy przedstawił Radzie 
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Gminy informację o zrealizowanych inwestycjach w ubiegłym roku.(raport stanowi załącznik do 

protokołu) 

a. Debata nad raportem o stanie Gminy Sejny: 

➢ głosy radnych 

Nikt z Państwa Radnych nie zabrał głosu 

➢ głosy mieszkańców 

Głos zabrała Przewodnicząca Rady - Pani Anna Pietruszkiewicz poinformowała zebranych o tym, że 

ustawa przewiduje udział mieszkańców w debacie nad raportem, możliwe to było po uprzednim pisemnym 

zgłoszeniu takiego zamiaru Przewodniczącemu Rady. Nikt z mieszkańców nie zgłosił chęci udziału w 

debacie nad raportem. 
 

Radny Luto Marian opuścił salę obrad 

 

do pkt. 16 

Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia wotum zaufania dla Wójta Gminy Sejny. 

Głos zabrała Przewodnicząca Rady Gminy - Pani Anna Pietruszkiewicz - odczytała treść projektu uchwały. 

Przewodnicząca Rady Gminy poprosiła radnych o uwagi lub wnioski do projektu uchwały. Do projektu 

uchwały Państwo Radni uwag nie zgłosili. 

W głosowaniu udział brało 11 radnych 

 

Rada Gminy przy  

4 głosach „za” 

7 głosach „wstrzymujących się” 

nie podjęła uchwały w sprawie udzielenia wotum zaufania dla Wójta Gminy Sejny 

 

Przewodnicząca Rady Gminy - Pani Anna Pietruszkiewicz - zwróciła się do Pana Wiśniewskiego 

Grzegorza Sekretarza Gminy z zapytaniem o wynik głosowania. 

Pan Sekretarz powiedział, że z głosowania wynika, że nie została przyjęta uchwała, jeżeli chodzi o 

udzielenie wotum zaufania dla Pana Wójta, ponieważ podczas głosowania nie było bezwzględnej 

większości głosów „za”. 

Przewodnicząca Rady Gminy - Pani Anna Pietruszkiewicz - zwróciła się do Pana Wiśniewskiego 

Grzegorza Sekretarza Gminy z zapytaniem o numery uchwał 

Pan Sekretarz powiedział, że pierwszy raz spotkał się z taką sytuacją i musi to skonsultować z mecenasem. 

 

Przewodnicząca Rady Gminy Pani Anna Pietruszkiewicz ogłosiła 5 minutową przerwę.  

 

Po przerwie Przewodnicząca Rady poinformowała, że po konsultacjach z Radcą Prawnym wynika, iż nie 

podjęcie uchwały w sprawie udzielenia wotum zaufania Wójtowi jest jednoznaczne z podjęciem uchwały 

w sprawie nie udzielenia wotum zaufania dla Wójta Gminy Sejny i uchwała ta otrzymuje numer 

XXVIII/221/2022. 

 

do pkt. 17 

Podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego Gminy Sejny za 2021 rok: 

a. przedstawienie sprawozdania z wykonania budżetu i informacji o stanie mienia 

komunalnego Gminy Sejny za 2021 rok, 

Głos zabrał Pan Dariusz Adam Łostowski - Wójt Gminy przedstawił sprawozdanie z wykonania budżetu 

i informację o stanie mienia komunalnego Gminy Sejny za 2021 rok oraz poinformował zebranych 

o inwestycjach, które były realizowane przez gminę w poprzednim roku. 

b. przedstawienie opinii RIO o sprawozdaniu z wykonania budżetu Gminy Sejny za 

2021 rok, 

Przewodnicząca Rady Anna Pietruszkiewicz odczytała pozytywną uchwałę Nr RIO. II-00321-125/2022 

Składu Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej w Białymstoku z dnia 6 maja 2022 roku w sprawie 

wyrażenia opinii o przedłożonym przez Wójta Gminy Sejny sprawozdaniu z wykonania budżetu za 2021 

rok. 

Przewodnicząca Rady - Anna Pietruszkiewicz odczytała treść projektu uchwały. 

Przewodnicząca Rady Gminy poprosiła radnych o uwagi lub wnioski do projektu uchwały. Przypomniała, 

że projekt uchwały na wspólnym posiedzeniu wszystkich komisji został zaopiniowany pozytywnie. Do 

projektu uchwały Państwo Radni uwag nie zgłosili. 
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Rada Gminy „jednogłośnie” 

podjęła uchwałę Nr XXVIII/222/2022 

w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego Gminy Sejny za 2021 rok 

 

 

do pkt. 18 

Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia Wójtowi Gminy Sejny absolutorium z tytułu wykonania 

budżetu za 2021 rok: 

a. przedstawienie wniosku komisji rewizyjnej w sprawie absolutorium dla Wójta Gminy 

Sejny za 2021 r. 

Przewodnicząca Rady Anna Pietruszkiewicz poinformowała zebranych, że wniosek Komisji Rewizyjnej o 

udzielenie absolutorium Wójtowi Gminy Sejny za rok 2021, który wpłynął na jej ręce niezwłocznie został 

wysłany do Regionalnej Izby Obrachunkowej celem zaopiniowania go. 

Głos zabrała Przewodnicząca Komisji Rewizyjnej Radna Budowicz Grażyna -zapoznała Państwa Radnych 

z wnioskiem Komisji Rewizyjnej w sprawie o udzielenie absolutorium Wójtowi Gminy Sejny za rok 2021. 

W dalszej części swego wystąpienia poinformowała, że zdaniem Komisji Rewizyjnej realizacja dochodów 

i wydatków przebiegała prawidłowo i komisja nie wniosła zastrzeżeń do ich wykonywania. Dokonywane 

przez organ wykonawczy zmiany w planie dochodów i wydatków budżetu były zgodne z przepisami prawa 

oraz z udzielonymi przez Radę Gminy upoważnieniami. 

b. przedstawienie opinii RIO w sprawie wniosku komisji rewizyjnej w sprawie 

absolutorium dla Wójta Gminy Sejny za 2021 rok. 

Przewodnicząca Rady Anna Pietruszkiewicz odczytała pozytywną uchwałę Nr II-00322-92/2022 składu 

orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej w Białymstoku z dnia 7 czerwca 2022 roku w sprawie 

wyrażenia opinii o przedłożonym przez Komisję Rewizyjną Rady Gminy Sejny wniosku w sprawie 

udzielenia Wójtowi Gminy absolutorium za 2021 rok. 

Głos zabrała Przewodnicząca Rady Gminy Pani Anna Pietruszkiewicz- odczytała treść projektu uchwały. 

Przewodnicząca Rady Gminy poprosiła radnych o uwagi lub wnioski do projektu uchwały. Do projektu 

uchwały Państwo Radni uwag nie zgłosili. 

W głosowaniu udział brało 11 radnych 

 

Rada Gminy przy  

6 głosach „za” 

5 głosach „wstrzymujących się” 

nie podjęła uchwały w sprawie udzielenia Wójtowi Gminy Sejny absolutorium z tytułu wykonania 

budżetu za 2021 rok 

 

Przewodnicząca Rady Gminy Pani Anna Pietruszkiewicz- zwróciła się do Pana Wiśniewskiego Grzegorza 

Sekretarza Gminy z zapytaniem czy przy tej uchwale ma zastosowanie ta sama zasada? 

Pan Sekretarz powiedział - ta sama zasada. Uchwałę taką podejmuje się bezwzględną większością głosów. 

Przewodnicząca Rady Gminy - Pani Anna Pietruszkiewicz- poinformowała, że uchwała nie została podjęta. 

Pan Wiśniewski Grzegorz Sekretarz Gminy - zabrał głos i stwierdził, jeżeli Rada Gminy nie podjęła 

uchwały w sprawie udzielenia absolutorium to jest równoznaczne z podjęciem uchwały w sprawie nie 

udzielenia absolutorium. To na pewno nie jest udzielenie absolutorium, bo nie ma 8 głosów „za”. 

Przewodnicząca Rady Gminy - Pani Anna Pietruszkiewicz - spytała, – czyli analogicznie powstaje druga 

uchwała? 

Pan Wiśniewski Grzegorz Sekretarz Gminy - zabrał głos i poprosił o 5 minut przerwy w celu 

skontaktowania się z mecenasem. 

 

Przewodnicząca Rady Gminy Pani Anna Pietruszkiewicz ogłosiła 5 minutową przerwę.  

 

Po przerwie Przewodnicząca Rady Pani Anna Pietruszkiewicz poinformowała zebranych, że nie udało się 

skonsultować z Radcą Prawnym w związku z tym uchwała w sprawie w sprawie udzielenia Wójtowi 

Gminy Sejny absolutorium z tytułu wykonania budżetu za 2021 rok nie została podjęta. 
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do pkt. 19 

Podjęcie uchwały w sprawie zaopiniowania wniosku Nadleśnictwa Pomorze o uznanie lasów za 

ochronne 

Głos zabrała Pani Zdancewicz Ewelina - z-ca Wójta Gminy, poinformowała zebranych, ze 15 czerwca 

2022 roku Nadleśnictwo Pomorze zwróciło się z wnioskiem o zwiększenie powierzchni lasów ochronnych 

będących własnością Skarbu Państwa, położonych w granicach administracyjnych Gminy Sejny. W opinii 

Rady Gminy Sejny przyjęcie wykazu lasów ochronnych byłoby tylko restrykcją finansową dla Gminy, 

a nie dokumentem stwarzającym ochronę lasu. 

Głos zabrała Przewodnicząca Rady Gminy Pani Anna Pietruszkiewicz - odczytała treść projektu uchwały. 

Przewodnicząca Rady Gminy poprosiła radnych o uwagi lub wnioski do projektu uchwały. Przypomniała, 

że projekt uchwały na wspólnym posiedzeniu wszystkich komisji został zaopiniowany pozytywnie. Do 

projektu uchwały Państwo Radni uwag nie zgłosili. 

 

Rada Gminy „jednogłośnie” 

podjęła uchwałę Nr XXVIII/224/2022 

w sprawie zaopiniowania wniosku Nadleśnictwa Pomorze o uznanie lasów za ochronne 

 

 

 

do pkt. 20 

Wolne wnioski i informacje 

Pan Wiśniewski Grzegorz Sekretarz Gminy poinformował, że przed chwilą zadzwonił Pan mecenas i 

powiedział, że uchwała jest o nie udzieleniu absolutorium, analogicznie jak przy wotum zaufania i jest 

jednoznaczne z podjęciem uchwały w sprawie nie udzielenia Wójtowi Gminy Sejny absolutorium z 

tytułu wykonania budżetu za 2021 rok, uchwała ta otrzymuje numer XXVIII/223/2022. 

Następnie podkreślił, że absolutorium jest to aprobata budżetu. Spytał, czy zdaniem Państwa Radnych 

budżet był źle wydatkowany. Czy RIO miała zastrzeżenia przy sprawdzaniu go?, przecież zaopiniowała go 

pozytywnie.  

Głos zabrał Pan Maciej Plesiewicz - Starosta Powiatu Sejneńskiego - zostatał rozstrzygnięty przetarg na 

drogę Sejny przez ulicę Piłsudskiego, Ogrodową, Wileńską, potem do Bubel, z Bubel do Krasnowa, z 

Krasnowa do Sankur, z Sankur do Sejw. Jest to odcinek 11,2 kilometra. Podkreślił, że liczy na 

współfinansowania remontu odcinka drogi leżącej znajdującej się na terenie gminy ze strony gminy. 

Poinformował, że wystąpi z taką prośbą dofinansowania tej inwestycji w wysokości 438 tysięcy złotych. 

 

 

do pkt. 21 

Zamknięcie obrad.  

Pani Przewodnicząca Rady podziękowała za przybycie zaproszonym radnym i sołtysom.  

Przewodnicząca Rady zamknęła Sesję wypowiadając formułę „Zamykam XXVIII Sesję Rady Gminy 

Sejny w dniu 30 czerwca 2022 roku.” 

 

 
      Protokółowała:                            PRZEWODNICZĄCY  RADY 

Inspektor ds. kadr i obsługi rady  

                 Anna  Pietruszkiewicz 

        Elżbieta Bruś 


